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BUDOWA DROGI GMINNEJ DĄBRUSK – STAROŹREBY 

NA TERENIE GMINY STAROŹREBY. 

BUDOWA DROGI GMINNEJ W BRUDZYNIE BUDOWA DROGI GMINNEJ ŻOCHOWO STARE

- KARWOWO PODGÓRNE

„BUDOWA DROGI GMINNEJ W

MIEJSCOWOŚCI ŻOCHOWO

STARE 



REMONT DRÓG GMINNYCH 

W PRZEDPEŁCACH
PODCZAS 5 LAT NAWOŻENIE DRÓG

KRUSZYWEM I UTWARDZANIE DRÓG

MONTAŻ PROGÓW ZWALNIAJĄCYCH

POSADOWIENIE WIAT PRZYSTANKOWYCH 

W MIEJSCOWOŚCIACH NA TERENIE GMINY 



OŚWIATA
ZAKUP I DOSTAWA KOMPUTERÓW

PRZENOŚNYCH TYPU LAPTOP

LIKWIDACJA SZKOŁY W SMARDZEWIE, UTWORZENIE

GMINNEGO KLUBU DZIECIĘCEGO

DOSTAWA WYPOSAŻENIA DO PRACOWNI

DYDAKTYCZNYCH W ZESPOLE SZKOLNO -

PRZEDSZKOLNYM W STAROŹREBACH 

LICZNE REMONTY W SZKOŁACH NA

TERENIE GMINY I DOPOSAŻANIE PLACÓWEK

OŚWIATOWYCH



OŚWIATA
BUDOWA KOMPLEKSU KULTURALNO-OŚWIATOWEGO Z PRZEDSZKOLEM,

ŻŁOBKIEM I GMINNĄ BIBLIOTEKĄ PUBLICZNĄ

ZAKUP GMINNEGO AUTOBUSU 

BUDOWA SIŁOWNI PLENEROWEJ



OŚWIATA
LICZNE REMONTY W SZKOŁACH NA TERENIE GMINY I DOPOSAŻANIE PLACÓWEK

OŚWIATOWYCH

BUDOWA BOISKA SPORTOWEGO PRZY ZESPOLE

SZKOLNO- PRZEDSZKOLNYM 

W STAROŹREBACH”

BUDOWA I REMONTY PLACÓW ZABAW 

ZAKUP GMINNYCH DMUCHAŃCÓW



OŚWIETLENIE
MODERNIZACJA OŚWIETLENIA NA TERENIE GMINY

STAROŹREBY



REMONTY 
ZMIANA POKRYCIA DACHOWEGO NA BUDYNKU ŚWIETLICY

WIEJSKIEJ W MIEJSCOWOŚCI NOWA WIEŚ

REMONT GARAŻU REMIZY
STRAŻACKIEJ W MIEJSCOWOŚCI

SMARDZEWO

MODERNIZACJA BUDYNKU OSP W ROGOWIE
REMONT BUDYNKU

UŻYTKOWANEGO PRZEZ

JEDNOSTKĘ OCHOTNICZEJ STRAŻY

POŻARNEJ W NOWEJ GÓRZE

 „BUDOWA WIATY REKREACYJNEJ PRZY

ŚWIETLICY WIEJSKIEJ W MIEJSCOWOŚCI

DŁUŻNIEWO”

WYKONANIE OGRODZENIA
PANELOWEGO PRZY ŚWIETLICY

WIEJSKIEJ W SMARDZEWIE



INWESTYCJE
ZAKUP KRZESEŁ I STOŁÓW DO ŚWIETLICY WIEJSKIEJ 

W  BROMIERZU

ZAKUP KRZESEŁ I STOŁÓW DO

ŚWIETLICY WIEJSKIEJ 

W  SĘDKU

ZAKUP UMUNDUROWANIA DLA OSP W

ZDZIARZE WIELKIM, OSP W

STAROŹREBACH, OSP 

W DŁUŻNIEWIE

ZAKUP I MONTAŻ INSTALACJI FOTOWOLTAICZNEJ

POZYSKIWANIE DOTACJI I REALIZACJA

ZADAŃ W ZAKRESIE NAJTAŃSZYCH  

PRZEWOZÓW AUTOBUSOWYCH  W

POWIECIE

ZAKUP KRZESEŁ I STOŁÓW DO ŚWIETLICY 
W  PRZEDBORZU

ZAKUP NOWEGO PIECA DO KLUBU DZIECIĘCEGO

ZAKUP

MASZYNY DO

POPCORNU

DLA DZIECI I

MŁODZIEŻY



REMONTY I INWESTYCJE 
REMONT POMIESZCZEŃ URZĘDU GMINY

REMONT SALI KONFERENCYJNEJ 

ZAKUP FOTELA DO MASAŻU NA POTRZEBY

REHABILITACJI MIESZKAŃCÓW 

REMONT GABINETU REHABILITACJI

BUDOWA KANALIZACJI NA TERENIE MIEJSCOWOŚCI STAROŹREBY 

ZAKUP FALI UDERZENIOWEJ 



OCHRONA ŚRODOWISKA
USUWANIE FOLII ROLNICZYCH, SIATKI I

SZNURKA DO OWIJANIA BALOTÓW, OPAKOWAŃ

PO NAWOZACH I TYPU BIG BAG W LATACH 2020-

2023 

BEZPŁATNE PRZEGLĄDY KOMINIARSKIE ORAZ
CZYSZCZENIE PRZEWODÓW KOMINOWYCH

USUWANIE WYROBÓW ZAWIERAJĄCYCH

AZBEST NA TERENIE GMINY STAROŹREBY W

LATACH 2019-2023

UPORZĄDKOWANIE TERENU PRZY GMINIE ORAZ
TWORZENIE STREFY RELAKSU DLA

MIESZKAŃCÓW 

UPORZĄDKOWANIE TERENU WOKÓŁ PARKU

ZAKUP I MONTAŻ CZUJNIKÓW POWIETRZA W RAMACH

PROGRAMU CZYSTE POWIETRZE



INWESTYCJE 
ZAKUP SAMOCHODÓW DO UTRZYMANIA PORZĄDKU I CZYSTOŚCI W GMINIE



INWESTYCJE 
ODKUPIENIE ZABYTKOWEGO PAŁACU BROMIRSKICH

WRAZ Z PRZYNALEŻNYM PARKIEM 

POZYSKANIE PROMESY NA REMONT KOŚCIOŁA W STAROŹREBACH I NOWEJ GÓRZE



OCHOTNICZE STRAŻE POŻARNE 
 ZAKUP UMUNDUROWANIA DLA OSP W ZDZIARZE

WIELKIM, OSP W STAROŹREBACH, OSP W

DŁUŻNIEWIE

ZAKUP DEFIBRYLATORÓW DLA OSP W

STAROŹREBACH I OSP W NOWEJ GÓRZE

ZAKUP HYDRAULICZNEGO ROZPIERACZA

RAMIENIOWEGO 

ZAKUP AGREGATU PRĄDOTWÓRCZEGO

ZAKUP WYPOSAŻENIA DLA OSP

STAROŹREBY

ZAKUP SPRZĘTU RATOWNICZEGO I

UMUNDUROWANIA DLA OSP

POZYSKANIE DOTACJI NA ZAKUP NOWYCH
WOZÓW STRAŻACKICH DLA OSP Z TERENU

GMINY STAROŹREBY



KULTURA
ORGANIZOWANE DLA MIESZKAŃCÓW LICZNE WYDARZENIA KULTURALNE NA

PRZESTRZENI 5 LAT



KULTURA
ORGANIZOWANE DLA MIESZKAŃCÓW LICZNE WYDARZENIA KULTURALNE NA

PRZESTRZENI 5 LAT



PLANOWANE WYDARZENIA KULTURALNE W NAJBLIŻSZYM CZASIE



SPORT 
 ZAKUP BOISKA SPORTOWEGO DLA GKS GÓRA

DOFINANSOWANIE DO MODERNIZACJI BOISKA

ORLIK ORAZ KOMPLEKSU SPORTOWEGO 
POZYSKANIE DOFINANSOWANIA DO

MODERNIZACJI BOISKA

DOFINANSOWANIIE KLUBÓW SPORTOWYCH 

Z TERENU GMINY



Kamil Groszewski

SŁOWO OD
WÓJTA GMINY

Wójt Gminy
Staroźreby

Drodzy Mieszkańcy Gminy Staroźreby,  
zbliżające się wybory samorządowe są dobrą okazją do
poczynienia podsumowania działań w mijającej
kadencji, a był to czas bardzo intensywnej i wytężonej
pracy. Początek kadencji jak Państwo pamiętają, to
ciągła walka, utrudnianie i rzucanie kłód pod nogi.
Przez pierwsze dwa i pół roku zamiast rozwijać naszą
Gminę, musiałem stawić czoła gminnej opozycji, która
za wszelką cenę chciała wprowadzić komisarza do
Gminy Staroźreby. To był trudny czas, który wiele
mnie nauczył i pozwolił bardzo szybko stać się
samorządowcem z krwi i kości.

“ PRACA 
W SAMORZĄDZIE

TO NIE TYLKO
PRACA, ALE 

TO RÓWNIEŻ
MOJA NAJWIĘKSZA

PASJA...”

Dziś, z perspektywy czasu nie uważam tego okresu
za stracony, wręcz przeciwnie. Wiele się nauczyłem,
a Mieszkańcy stali się także bardziej świadomi i widzą
kto ma dobre intencje, a kto widzi tylko swój własny
partykularny interes. Szanowni Państwo, oceniam tę
kadencję na 4 z plusem. Mogło być jeszcze lepiej,
niestety te kłody rzucane pod nogi przez ludzi
związanych z poprzednią władzą spowalniały
wprowadzanie reform w naszej Gminie. Dziś, te
wszystkie założenia pomimo utrudnień zostały
wprowadzone w życie. Plan został wykonany, a
Gmina zreformowana. Udało się zrobić naprawdę
wiele. Przede wszystkim Gmina Staroźreby wyszła na
prostą, nie zaciągnęliśmy żadnego nowego kredytu
ani pożyczki przez całą kadencję. Zmniejszyliśmy
dług Gminy o 6.5 mln zł przy jednoczesnym
inwestowaniu. Wszystkie inwestycje sfinansowane
były ze środków własnych oraz otrzymanych dotacji.
W ciągu tych pięciu lat pozyskaliśmy ponad 65 000
000.00 zł, wliczając w to dotacje uzyskane w tym
roku. To rekordowa i historyczna kwota!! Większość
tych środków już jest rozdysponowana, kolejne
czekają na realizację. Tylko na ten rok złożyliśmy
około 30 wniosków o dotacje. 

Już teraz w 2024 roku wiemy, że otrzymaliśmy środki: na remont orlika w Nowej Górze w kwocie ponad 226 tys. zł, na
remont garażu dla OSP Nowa Góra w kwocie 40 tys. zł oraz na zakup ciężkiego   samochodu ratowniczo-gaśniczego 150
tys. zł,  na zakup kolejnego autobusu do przewozu dzieci 500 tys. zł, na remont sali przy OSP w Staroźrebach
otrzymaliśmy 200 tys. zł, na budowę tężni solankowej w Staroźrebach 15 tys. zł  oraz na budowę placu zabaw w Nowej
Górze 15 tys. zł, dodatkowo otrzymaliśmy ponad 76 tys. zł na działania związane z ochroną powietrza. Sumując te kwoty
mamy ponad 1 mln zł pozyskanych środków w tym roku.  Systematyczna praca przynosi wymierne efekty. Z
niecierpliwością czekamy na kolejne rozstrzygnięcia. Wracając do mijającej kadencji uważam, że wprowadzane reformy
zakończyły się sukcesem. Najtrudniejszą reformą, najmniej popularną, jednak bardzo potrzebną była reforma oświaty.
Wygaszeniu poddaliśmy dwie placówki oświatowe w Smardzewie i Przeciszewie. Ta ostatnia kończy działalność 31 sierpnia
2024 roku. Głównym powodem likwidacji były: zachodzące, niekorzystne zmiany demograficzne, procesy migracyjne oraz
rosnące koszty utrzymania tych szkół. W niektórych klasach uczyło się mniej niż pięcioro uczniów, a klasy były łączone.
Koszt funkcjonowania tych dwóch szkół dla 70-80 dzieci wyniósłby na dzień dzisiejszy ok. 4 mln zł. Szczerze uważam, że
utrzymując wszystkie szkoły na terenie gminy, pogarszalibyśmy warunki oraz jakość kształcenia we wszystkich
placówkach, również w Staroźrebach i Nowej Górze. Reforma ta była więc niezbędna. Obecnie w miejscu dawnej szkoły w
Smardzewie funkcjonuje Gminny Klub Dziecięcy „Gumiś”, w którym wszystkie miejsca są zajęte. Brakowało nam takiej
placówki do opieki nad dziećmi najmłodszymi – teraz już jest. Dobrym rozwiązaniem było także utworzenie Zakładu
Gospodarki Komunalnej w Staroźrebach. Dzięki temu przedsięwzięciu mamy jedne z najniższych stawek opłat za odpady w
powiecie, a poza tym samodzielnie budujemy kanalizację i wodociągi. Wykonujemy również wiele remontów we własnym
zakresie, dzięki czemu koszt realizacji danego przedsięwzięcia jest niższy o około 30-50%. Spółka została wyposażona w
śmieciarkę, zamiatarkę, wuko, hakowca, zakupiliśmy koparko-ładowarkę. W ciągu najbliższych kilku tygodni dostarczone
zostaną: ciągniki, rębak, wykaszarka, przyczepa oraz nowa koparka. Cały ten sprzęt znacznie usprawni pracę ZGK. Kolejną
bardzo ważną reformą była reforma publicznego transportu zbiorowego, obecnie mamy jedne z najtańszych połączeń
autobusowych na terenie powiatu oraz bardzo rozbudowaną sieć połączeń autobusowych, zarówno w dni powszednie jak i
weekendy.   W trakcie tej kadencji udało się wymienić całe oświetlenie uliczne. Stare, energochłonne lampy sodowe
zamieniliśmy na nowe energooszczędne ledowe. 

 Zaprezentowany w tejże gazetce został tylko fragment całego dorobku. Nie sposób jest wymienić wszystkich
zrealizowanych zadań na przestrzeni ostatnich 5 lat.



 Niebawem rozpoczniemy budowę dwóch dróg: w Nowej Górze i Opatówcu. Umowy są już zawarte. Aktualnie czekamy
na pozytywne rozstrzygnięcie kolejnych naborów i po otrzymaniu dotacji z pewnością Gmina będzie realizowała
następne przedsięwzięcia drogowe. Ostatni czas to również inwestycje w sport. Remont orlika, budowa boiska przy
Szkole w Staroźrebach, budowa siłowni plenerowej, a za chwilę czeka nas remont hali sportowej w Nowej Górze oraz
remont tamtejszego orlika. Bardzo ważnym zadaniem było odkupienie terenu pod boisko dla GKS Góra. Cieszę się, że
pozytywnie zakończyliśmy tę sprawę. Ważnym, a może nawet historycznym wydarzeniem było odzyskanie kompleksu
pałacowo – parkowego w Staroźrebach. Nieruchomość, która nigdy nie powinna być sprzedana, wróciła w ręce
Mieszkańców i niebawem przeżyje swój renesans. Dzięki wsparciu Mieszkańców oraz druhów w zeszłym roku
uprzątnęliśmy ten teren z różnego rodzaju krzaków. Jeszcze w lutym pozbędziemy się wszystkich gałęzi oraz
powalonych konarów. Niebawem rozpoczniemy również pogłębianie i oczyszczanie stawu. Tak jak już wcześniej
wspominałem chcemy jeszcze w tym roku rozpocząć remont dachu a w przyszłym generalny remont.  Aktualnie trwają
prace przy tworzeniu dokumentacji projektowej i mam ogromną nadzieję, że wkrótce ten obiekt odzyska swój dawny
blask.  Od kilku lat organizujemy dla Państwa różnego rodzaju festyny, pikniki, koncerty, występy kabaretowe, kiedyś
takie wydarzenia odbywały się najczęściej w roku wyborczym, teraz mają one miejsce znacznie częściej. W tym roku
na przykład rozpoczniemy wakacje z bardzo znanymi artystami, których niebawem Państwu przedstawię. Wakacje
zakończymy również koncertowo, jesienią pewnie znów się pośmiejemy, a w styczniu pokolędujemy. Nie zabraknie
także innych doskonale znanych, cyklicznych wydarzeń - to wszystko dla Państwa. Podsumowując okres ostatnich
pięciu lat, nie sposób nie wspomnieć o Radnych Gminy Staroźreby, a przynajmniej o niektórych z nich, dzięki którym
wszystko udało się zrealizować. Gdyby nie Ci ludzie, którzy mi zaufali, wspierali mnie i doradzali, to tego wszystkiego
mogłoby dziś nie być. Chciałbym im serdecznie podziękować za ten wspólny, bardzo pracowity, ale jakże owocny czas.
Dziś wszyscy wiemy, że było warto. Chciałbym serdecznie podziękować przede wszystkim Państwu – moim
Mieszkańcom za daną mi szansę bycia wójtem, za wszelkie wsparcie, którego mi udzielaliście przez te wszystkie lata,
za wszelkie rozmowy, spostrzeżenia i uwagi. Dziękuję za te pięć i pół roku. Dziękuję, że Państwo mi towarzyszyliście
przez cały ten okres. To był wspaniały czas, Konfucjusz mawiał „Wybierz pracę, którą kochasz i nie przepracujesz ani
jednego dnia więcej w Twoim życiu.” To nie była praca, to była, jest i będzie moja pasja. Dzięki nam wszystkim,
ludziom, którzy chcą budować, a nie burzyć Nasza Gmina rozwija się dynamicznie, w różnego rodzaju niezależnych
rankingach awansowaliśmy wyprzedzając wiele gmin z naszego powiatu. Obraliśmy słuszną drogę i jestem przekonany,
że dalej powinniśmy nią kroczyć. Mamy ogromny potencjał, który musimy wykorzystać dla dobra Naszej Małej
Ojczyzny i następnych pokoleń. Tylko zgoda, zaufanie, rozsądek i współpraca ponad podziałami, pomogą nam osiągnąć
zamierzony cel – intensywny rozwój Gminy Staroźreby. 

będą spędzać nasze dzieci, to również duży zakład pracy, w którym zatrudnienie znajdą nasi Mieszkańcy. Pobudowanie
nowoczesnego przedszkola i żłobka, umożliwi także rodzicom łączenie życia rodzinnego z życiem zawodowym, czyli
szybszy powrót na rynek pracy. Bardzo ważne są dla mnie inwestycje drogowe, których nie brakowało w ostatnich
latach. Wybudowaliśmy pięć nowych dróg oraz poddaliśmy remontowi kilka kolejnych dróg asfaltowych. 

Wymieniliśmy oprawy w ogromnej części budynków użyteczności publicznej
oraz zamontowane zostały panele fotowoltaiczne na budynkach OSP. Panele
fotowoltaiczne zamontowaliśmy również na oczyszczalni ścieków w
Staroźrebach i stacjach uzdatniania wody w Rogowie i Staroźrebach.  Dzięki
temu zmniejszą się rachunki za prąd, a w przypadku oczyszczalni i stacji
uzdatniania wody, montaż paneli zniweluje podwyżki cen dla odbiorców wody.
W trakcie tej kadencji wygasiliśmy funkcjonowanie Gminnego Ośrodka
Kultury, a w jego miejsce działa Gminna Biblioteka Publiczna. Wzrost ilości
wydarzeń kulturalnych jest widoczny gołym okiem, a to wszystko dzięki
„drobnej” reformie. Mijająca kadencja to przeplatanie reform, które były
niezbędne, z bardzo ważnymi inwestycjami. Jako Gmina mamy się czym
pochwalić. Realizujemy największą inwestycję oświatową w powiecie i jedną z
największych na Mazowszu. Mowa tu o kompleksie kulturalno-oświatowym z
przedszkolem, żłobkiem, wraz z Gminną Biblioteką Publiczną w Staroźrebach.
Wartość całego przedsięwzięcia to niespełna 21 mln. zł. Bardzo chcemy w
tym roku zakończyć to zadanie.Ten obiekt to nie tylko miejsce, gdzie czas 



Łukasz Kinalski

SŁOWO OD
RADNYCH

Przewodniczący Rady
Gminy

 Wracając pamięcią do jesieni 2018 roku, przenoszę się do
rzeczywistości bez nadziei na lepsze jutro… wysokie
zadłużenie Gminy, brak pieniędzy na wypłaty, na bieżące
rachunki i zobowiązania, brak perspektyw na inwestycje w
przyszłości. Dziś jest inna rzeczywistość – – kadencja
obecnego samorządu dobiega końca, a sytuacja naszej
Gminy jest o wiele lepsza niż mógłby się tego spodziewać
nawet największy optymista. Swoją pracą przyłożyłem się
do obecnej sytuacji Gminy, którą chcę opowiedzieć i
podsumować. Bycie Przewodniczącym Rady Gminy to
zaszczyt, ale także duże wyzwanie. Zostając wybrany do
pełnienia tej funkcji, wiedziałem, że wszystko co muszę
wiedzieć jest określone w ustawie.

“DBANIE O TECHNICZNĄ I
FORMALNĄ ORGANIZACJĘ

PRACY RADNYCH, SPRAWNE
PROWADZENIE OBRAD

RADY I TO ZE
SZCZEGÓLNYM

UWZGLĘDNIENIEM
PROCEDUR

LEGISLACYJNYCH JEST
OGROMNĄ

ODPOWIEDZIALNOŚCIĄ.
CZASAMI NAWET

STRESUJĄCĄ...”
 Niemniej, zdeterminowany zrewolucjonizowałem
funkcjonowanie Rady Gminy, która nie odpowiadała na
potrzeby XXI wieku. Od 2018 roku pełną transparentność i
jawność uzyskaliśmy poprzez przebudowę stron
internetowych BIP, wprowadzając stopniowo nowe
możliwości, których wcześniej nie było: uzyskanie pełnych
informacji o terminie i tematach posiedzenia, możliwość
pobrania materiałów nad którymi będzie pracować rada,
publikacje protokołów z posiedzeń komisji i sesji.
Dodatkowo, wprowadziłem obowiązkową sprawozdawczość
międzysesyjną Wójta i Przewodniczącego Rady na sesjach.
Ostatnie zmiany, czyli pełna cyfrowa obsługa Radnych,
kończy erę papierowego drukowania dokumentów i otwiera
proces transparentności pracy samorządowców. Dzięki
tym zmianom, Wy Mieszkańcy naszej Gminy, macie
możliwość bieżącej kontroli samorządowców, której nigdy
wcześniej nie mieliście. 

 Z pomocą współpracowników: Kamila, Ani Aleks, Moniki Palmowskiej, Grażyny Sobiesiak, Agnieszki Kuligowskiej i Damiana
Petera, w ciągu 5 lat udało się wykonać 100% zamierzeń w tym zakresie. Mam okazję publicznie im teraz podziękować za
wyrozumiałość do mnie i głęboko się ukłonić. Jesteście super! Cieszę się, że w mijającej kadencji udało się uchwalić
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Staroźreby i Staroźreby Kolonia – zabiegałem o to od
2016 roku. Plan uwolnił kilkadziesiąt hektarów gruntów prywatnych pod planowaną zabudowę jednorodzinną i usługową,
wytyczył nowe drogi, zabezpieczył teren pod powiększenie cmentarza. Co równie istotne, wprowadził jasne zasady osiedlania
się i budowy nowych obiektów, tym samym przyśpieszając procedurę uzyskania pozwolenia na budowę. W tej kadencji, z
inicjatywy Urzędu Gminy, uchwaliliśmy kolejne plany zagospodarowania przestrzennego na terenie naszej Gminy: dla
obrębów Nowa Wieś, Sarzyn, Bylino, Rogowo-Falęcin i Przedpełce. Korzyści z kolejnych planów dla mieszkańców, to dobry
krok w przyszłość. Moją pracę samorządową w mijającej kadencji dokumentowałem za pośrednictwem interpelacji i zapytań.
Na stronach internetowych BIP są wszystkie 38 pism (a w nich ok. 50 poruszanych spraw). Zachęcam do sprawdzenia, co
było ich przedmiotem. Wiele z nich zostało zrealizowanych i są to przedsięwzięcia dotyczące (w nawiasach nr pism):poprawy
nawierzchni dróg gminnych – Staroźreby Kolonia (26/15z/2021.ŁK),progów zwalniających na ulicach Staroźreb
(23/12z/2020.ŁK, 30/17z/2021.ŁK, 31/18z/2021.ŁK), montaż nowych punktów oświetlenia ulicznego (32/19z/2021.ŁK,
3/24z/2022.ŁK) i wymiana na oświetlenie LED (34/10i/2021.ŁK), malowanie znaków poziomych (pasów i przejść dla pieszych)
na ulicach (27/16z/2021.ŁK),monitoring miejscowości (zrealizowany częściowo z Funduszu Sołeckiego) – oraz na placu zabaw
(31/18z/2021.ŁK),czujnik jakości powietrza na Szkole w Staroźrebach (24/13z/2021.ŁK), rozbudowa sieci wodociągowej i
kanalizacyjnej na Osiedlu przy ul. Sportowej, ul. Wiatracznej i w pozostałych lokalizacjach (25/14z/2021.ŁK),pojemnik na
nakrętki w kształcie serca pod Urzędem Gminy (zapytanie: 22/11z/2020.ŁK),budowa chodników w Staroźrebach
(38/24z/2022.ŁK, 42/27z/2023.ŁK).Szczególnie cieszy, że już niebawem - wiosną 2024 roku - ruszy budowa chodnika na ul.
Wiatracznej i parkingu przy ul. Sportowej, (zapytania: 10/4z/2019.ŁK, 13/5z/2019.ŁK, 20/9z/2020.ŁK, 32/19z/2021.ŁK,
37/23z/2022.ŁK, 40/26z/2022.ŁK) a w tym roku budżetowym rozpoczną się prace projektowe dla budowy drogi Staroźreby
Kolonia – Zdziar Wielki, o co wnioskowaliśmy wspólnie z Radną Agnieszką Domańską i mieszkańcami (interpelacja:
36/11i/2022.AD.ŁK, 41/12i/2023.AD.ŁK). To wszystko nie udałoby się, gdyby nie podjęte działania naprawcze „ratunkowe”
finansów naszej Gminy. Z ogromną satysfakcją mogę powiedzieć, że czynnym udziałem i zaangażowaniem, naszymi
wspólnymi siłami i wielką, naprawdę wielką determinacją nas wszystkich, szczególnie Wójta Kamila Groszewskiego, koleżanek
i kolegów Radnych, pracowników Urzędu, pracowników jednostek podległych i mieszkańców, udało się ustrzec Gminę od
zarządu komisarycznego i długoletniej zapaści inwestycyjno - finansowej Gminy. System finansowy został zreorganizowany,
uszczelniony i zreformowany – co widać w szeregu inwestycji na obszarze całej Gminy!

https://www.google.com/search?sca_esv=596388893&rlz=1C1GCEA_enPL922PL922&sxsrf=AM9HkKm1nikYXHqeRkloldJz1Bby5msLiw:1704650141974&q=zrewolucjonizowa%C5%82em&spell=1&sa=X&ved=2ahUKEwiGqrbR7MuDAxV3SfEDHbN1AJsQkeECKAB6BAgIEAI


Daniel Siedlich
Wiceprzewodniczący
Rady Gminy, Członek
Komisji ds. Oświaty 

i Spraw Społecznych

Szanowni Państwo,
 minął kolejny rok, kiedy to miałem ogromny zaszczyt
reprezentowania w Radzie Gminy Staroźreby, mieszkańców tej
naszej małej ojczyzny. Początek nowego roku to czas
podsumowań tego co było i planowania tego co chciałoby się
zrealizować. Oczywiście rok 2023 był bardzo dobrym rokiem
pod względem poczynionych inwestycji. Są to kolejne kilometry
dróg asfaltowych, kolejne kilometry naprawionych dróg
gruntowych, modernizacja oświetlenia miejsc publicznych oraz
budynków użyteczności publicznej, budowa sieci kanalizacyjnej,
rozpoczęcie budowy kompleksu kulturalno- oświatowego, zakup
autobusu do przewozu dzieci, oraz wiele innych inwestycji o
których wszyscy byli informowani w mediach
społecznościowych oraz bezpośrednich rozmowach i
spotkaniach z mieszkańcami. Niewątpliwym sukcesem Wójta
Gminy Pana Kamila Groszewskiego i jego współpracowników
jest pozyskanie ponad 33 milionów złotych z różnego rodzaju
programów i funduszy. Te pieniądze pozwoliły na wykonanie
oraz rozpoczęcie tak szerokiego wachlarza inwestycji w każdej
sferze funkcjonowania naszej gminy. Ja osobiście jestem
bardzo zadowolony, iż to w moim okręgu, pod koniec 2022 roku
i w roku 2023 w miejscowości Stare Żochowo zostały
wybudowane dwa odcinki dróg asfaltowych o łącznej długości
ponad 2,2 km. W każdym sołectwie dokonano renowacji
najbardziej zniszczonych odcinków dróg gruntowych oraz
zamontowano nowe energooszczędne oświetlenie. Ogromną
satysfakcją napawa mnie fakt kapitalnego remontu budynku
świetlicy wiejskiej w Rogowie, gdzie mieszkańcy okolicznych
miejscowości, będą mogli spotykać się i organizować różnego
rodzaju imprezy w godnych warunkach. Szanowni Państwo, w
roku 2024 kończy się kadencja obecnej Rady Gminy. Dlatego
jest mi trudno mówić o planach na przyszłość.

“ SZANOWNI

PAŃSTWO, TO CO

MNIE MOTYWUJE DO

PRACY NA RZECZ

NASZEJ

SPOŁECZNOŚCI, TO

DĄŻENIE DO CIĄGŁEJ

POPRAWY KOMFORTU

ŻYCIA W NASZEJ

GMINIE. ..”

 Jeśli jednak po raz kolejny, zostanę obdarzony Państwa zaufaniem, mogę zapewnić o mojej dalszej pracy dla
polepszania warunków życia i funkcjonowania mieszkańców naszej Gminy. To co będzie najważniejsze w kolejnych
latach to budowa drogi Zdziar Wielki – Begno – Rogowo, budowa drogi Zdziar Wielki – Krawięczyn – Nowe Żochowo,
sukcesywne remonty dróg gruntowych, remont kapitalny budynku świetlicy wiejskiej w Płonnej, doświetlanie
miejscowości, renowacja pomnika Króla Władysława Jagiełły wraz z budową nowej infrastruktury w jego obrębie w
Nowym Żochowie. To co jest w moim przekonaniu bardzo ważne i o co będę bardzo zabiegał to rozbudowa sieci
kanalizacji sanitarnej, w całej wschodniej części gminy. Zdaję sobie sprawę z tego, że wiąże się to prawdopodobnie z
budową nowej oczyszczalni ścieków, czyli ogromnym wyzwaniem finansowym. Uważam jednak, że każde działanie
polepszające warunki życia mieszkańców ma sens i musi być priorytetem dla tych którzy o tym decydują. Szanowni
Państwo, to dążenie do ciągłej poprawy komfortu życia w naszej Gminie. Jest to ogromna odpowiedzialność za wszelkie
podejmowane decyzje. Nie zawsze jest łatwo wybrać ten odpowiedni kierunek i podjąć dobrą decyzję. Radny musi mieć
na względzie nie tylko własne ambicje i żądania jakiejś określonej grupy społecznej, ale musi działać wszechstronnie,
aby Gmina rozwijała się w każdym aspekcie społecznym i gospodarczym. Niestety nie zawsze są to decyzje łatwe i
przyjemne i nie zawsze wszystkim odpowiadają. Wielokrotnie słyszałem gorzkie słowa na temat podjętych działań. Nigdy
jednak nie zwątpiłem w sens działania na rzecz mieszkańców. Bardzo dziękuję za wyrażone zrozumienie i akceptację
oraz wszelkie słowa i gesty wsparcia. Życzę wszystkim mieszkańcom Gminy Staroźreby wspaniałego, szczęśliwego i
zdrowego 2024 roku. 



Sławomir Zygmunt
Mossakowski 

Wiceprzewodniczący Rady
Gminy , Przewodniczący

komisji do spraw budżetu
inwestycji i rolnictwa 

W obecnej kadencji zakres robót obejmował: położenie nowej nakładki asfaltowej wraz z poboczami w sołectwach :
Brudzyno, Strzeszewo, Rostkowo o długości ok 3.5 km; W sołectwach: Krzywanice, Rostkowo, Brudzyno odbył się
częściowy remont dróg posypanych tłuczniem. Dzięki staraniom Wójta wprowadzono nowe oświetlenie uliczne w
całej Gminie. W miejscowości Rostkowo do świetlicy zakupiono stoły i krzesła. Został uchwalony plan
przestrzennego zagospodarowania niedopuszczający do budowy kurników. Poza tym mimo bardzo trudnej sytuacji
Gminy my reprezentanci małej społeczności lokalnej polityką na co dzień się nie zajmowaliśmy raczej konkretnymi
sprawami dotyczącymi jakości życia mieszkańców jak np.: dowóz dzieci do szkoły, gospodarka śmieciowa,
przystanki autobusowe, stan dróg itp. Uchwalaliśmy też środki na realizację inwestycji infrastrukturalnych w
ramach podziału dochodów własnych Gminy i środków zewnętrznych, unijnych i rządowych. W obecnej kadencji
została zlikwidowana Szkoła Podstawowa w Smardzewie, a proces likwidacji Szkoły w Przeciszewie, jest już
wdrożony. Placówki te, bardzo obciążały budżet Gminy. Jako Przewodniczący Komisji do Spraw Budżetu, Inwestycji
i Rolnictwa z dumą i radością mogę podsumować działania ostatnich dwóch lat. Dobra współpraca z Panem Wójtem
Kamilem Groszewskim, Radnymi oraz Pracownikami Urzędu Gminy to podstawa. Bardzo cieszę się, że wiele
wspólnych dokonań jest odpowiedzią na potrzeby mieszkańców i ich oczekiwaniom, nowe drogi asfaltowe,
rozbudowa sieci wodociągowych i kanalizacja, zakup samochodów, śmieciarek, zamiatarki ulicznej, zakup autobusu  
to tylko nieliczne. Powstaje wiele inwestycji. Jedną z nich największą i najbardziej wyczekiwaną, była i w zasadzie
nadal jest budowa kompleksu kulturalno-oświatowego z przedszkolem, żłobkiem i gminną biblioteką publiczną.
Obecnie trwają roboty budowlane z realizacją w/w przedsięwzięcia. Miejscowości, które reprezentuje w Radzie
Gminy to sołectwa: Krzywanice, Rostkowo, Strzeszewo, Brudzyno to dla nich podjąłem wiele aktywności, by jak
najpełniej sprawować powierzoną mi funkcję i ich nie zawieść. Korzystając z Okazji dziękuję Państwu za zaufanie,
za wszystkie spotkania i rozmowy, które były są i będą motorem napędowym mojej pracy na rzecz Naszej
społeczności i Gminy. 

“ CELEM

PRZYŚWIECAJĄCYM MI

W DZIAŁANIACH JEST

ZAWSZE ODPOWIEDŹ

NA POTRZEBY

MIESZKAŃCÓW I

POPRAWA JAKOŚCI

ŻYCIA NA TERENIE

GMINY

STAROŹREBY...”
Szanowni Państwo, początek roku sprzyja podsumowaniom i refleksjom . Chciałbym podzielić się z Państwem
zbiorczym zestawieniem na temat działań przeprowadzonych na terenie naszego okręgu, który z dumą mogę
dzięki Państwa zaufaniu reprezentować. Celem przyświecającym mi w działaniach jest zawsze odpowiedz na
potrzeby mieszkańców i poprawa jakości życia na terenie Gminy Staroźreby.  Rozpoczynając kadencję skupiłem
się na sprawach priorytetowych , którymi było oddłużanie Gminy Staroźreby i wprowadzeniem planu
naprawczego, który trwał ok 3 lat- to się udało. Następny obszar, który widnieje na mojej liście spraw pilnych to
remonty dróg w najbardziej newralgicznych miejscach i budowa dróg asfaltowych. Po wyjściu z planu
naprawczego Rada Gminy w 2021 roku uchwaliła Fundusz Sołecki, z którego to społeczność sołecka może
korzystać i decydować na co przeznaczyć środki.



Grzegorz Roman
Dąbrowski
 Przewodniczący Komisji

Rewizyjnej,
Wiceprzewodniczący
Komisji ds. Budżetu,

Inwestycji i Rolnictwa 
“NAJWAŻNIEJSZY
 W CZASIE TYCH

OSTATNICH 5 LAT BYŁ
KONTAKT Z

MIESZKAŃCAMI,
SPOTKANIA, ROZMOWY

BEZPOŚREDNIE 
I TELEFONICZNE. TO

ONE NADAWAŁY CELE 
I WYZNACZAŁY

PRIORYTETY W MOJEJ
PRACY...”

Sytuacja Gminy Staroźreby w momencie rozpoczęcia mojej kadencji była bardzo trudna. Brak środków na
inwestycje, widmo komisarza i ogromne zadłużenie Gminy napawały niepokojem na przyszłość. W pierwszej
kolejności musiała zostać uregulowana gospodarka finansowa, co się udało dzięki staraniom Wójta Gminy.
Wprowadzony w Gminie plan naprawczy, również nie pozwalał na wiele działań. Jednak teraz mogę stwierdzić, iż
wspólnymi siłami wyszliśmy na przysłowiową „prostą”. Imponujący budżet, pozyskane środki, ukończone, a także
rozpoczęte inwestycje są powodem do zadowolenia. A teraz czas na krótkie podsumowanie. W okresie tej kadencji
skierowałem do Pana Wójta siedem interpelacji i pięć zapytań, które były wynikiem przeprowadzonych rozmów z
mieszkańcami. Najważniejszy w czasie tych ostatnich 5 lat był kontakt z mieszkańcami, spotkania, rozmowy
bezpośrednie i telefoniczne. To one nadawały cele i wyznaczały priorytety w mojej pracy. Często poruszałem
kluczowe dla nas tematy na posiedzeniach Komisji bądź sesjach Rady Gminy. Jako Radny Gminy Staroźreby w
ciągu całej swojej kadencji brałem udział w posiedzeniach komisji merytorycznych. Dzięki dobrej współpracy z
Panem Wójtem Kamilem Groszewskim, Radnymi oraz mieszkańcami udało się wybudować drogę asfaltową
biegnącą od Bromierza przez Nowy Bromierz aż do Bromierzyka. Takie inwestycje, mnie jako Radnego najbardziej
cieszą. Mam świadomość tego, że mieszkańcy mają także swoje potrzeby i oczekiwania i zasługują na takie
ulepszenie stanu dróg, które poprawi komfort ich życia.  Poza wymienionymi przykładami udało się na moim
terenie: zamontować lampy solarne, utwardzić kruszywem kilka dróg, zlokalizować nowe punkty przystankowe,
ustawić wiaty przystankowe, zamontować progi zwalniające, wykonać prace porządkowe m.in podcinanie gałęzi,
wykaszanie poboczy czy równanie dróg, a także wykonać wiele niezbędnych inwestycji w budynku Ochotniczej
Straży Pożarnej w Bromierzu wraz z budową ogrodzenia. Mam świadomość tego, że jest jeszcze wiele do zrobienia,
dlatego uważam, że przy współpracy z mieszkańcami i Urzędem Gminy uda się te cele osiągnąć tak, aby poprawić
komfort życia w naszej Gminie. 

Dziękuję wszystkim za wsparcie i pomoc w działaniu, stanowi to klucz do naszych sukcesów.



Mandat Radnej sprawuję od 2021 roku, reprezentuję okręg nr 2 obejmujący terytorium wsi i mieszkańców
miejscowości Zdziar Las, Zdziar Mały, Staroźreby – Hektary, Słomkowo, Przedpełce i Opatówiec. Dołączyłam do Rady
w momencie, gdy Gmina borykała się z problemami finansowymi, a najważniejsze decyzje w sprawie ratowania Gminy
zostały już podjęte.  Dziś wiemy, że były to właściwe decyzje, a ciężka praca od początku kadencji owocuje dobrze
prosperującą i wciąż rozwijającą się Gminą.
Lubię ludzi, dlatego od początku mojej aktywności jako Radnej najważniejszy był kontakt z mieszkańcami. W całej
mijającej kadencji odbywałam wiele rozmów z mieszkańcami, a szczególnie z sołtysami, którzy wyznaczali cele,
określali problemy i priorytety w działaniu. We wnioskach byliśmy zgodni: największym, uciążliwym i wciąż
pogłębiającym się problemem był zły stan techniczny dróg. Przyczyny również są znane: lata zaniedbań, a więc brak
systematyczności w konserwacji, coraz większy ruch tonażowy (cięższy sprzęt rolniczy niż dawniej), czy - niestety -
niedrożne lub zaorywane przez rolników rowy odwadniające wzdłuż dróg. Dzięki współpracy z Wójtem Kamilem
Groszewskim, udało się podjąć działania zmierzające do poprawy jakości nawierzchni dróg gminnych. Wiele z nich, jak
np. drogi relacji Zdziar Wielki – Zdziar Mały, Staroźreby – Hektary – Słomkowo, Staroźreby Kolonia – Słomkowo, oraz
punktowo w najbardziej newralgicznych miejscach wszystkich sołectw zostało nawiezionych kruszywem łamanym o
różnych frakcjach na wymagających tego odcinkach, a materiał był zagęszczony maszynami budowlanymi. W ten
sposób skutecznie utwardzono nawierzchnię, zapewniając jej przejezdność i względny komfort użytkowania. W tej
kadencji wyremontowano drogę asfaltową w m. Przedpełce na odcinku ok. 500m . Uchroniło to nawierzchnię przed
dalszym niszczeniem. Kontynuację prac na tym odcinku obejmuje przyjęty przez radę gminy budżet na rok 2024. Za
duży sukces uważam również wprowadzenie do budżetu na rok 2024 zadań, o które zabiegałam od początku mojej
działalności w Radzie Gminy. Już niebawem rozpoczną się prace projektowe dla budowy drogi Staroźreby Kolonia –
Zdziar Wielki, o co wnioskowaliśmy wspólnie z Przewodniczącym Łukaszem Kinalskim i mieszkańcami, a do końca
listopada 2024 r. wybudowana zostanie droga w m. Opatówiec zgodnie z umowa zawartą w dniu 26 kwietnia 2023 r.
Dodatkowo cieszy fakt, że prace zostaną poprzedzone budową kanalizacji sanitarnej do tejże miejscowości. W poprawie
bezpieczeństwa na drogach gminnych duże znaczenie ma też budowa oświetlenia ulicznego z własnym źródłem
zasilania. Dodam, że w niektórych sołectwach są to pierwsze punkty świetlne!Jako Radna skupiam się nie tylko na
swoim terenie, ale i Gminie jako wspólnocie. Cieszą wszystkie inwestycje, które służą mieszkańcom (nie sposób
wszystkich wymienić), ale szczególnie ważne dla mnie w czasie mijającej kadencji są m.in. wprowadzenie funduszu
sołeckiego, zakup Pałacu Bromirskich w Staroźrebach wraz z kompleksem parkowym, budowa kompleksu kulturalno -
oświatowego wraz biblioteką publiczną, budowa placu zabaw w Staroźrebach, siłownia plenerowa przy Zespole
Szkolno-Przedszkolnym oraz wszelkie działania na rzecz szkół, jak np. remont wysłużonych już łazienek, zakup szafek
dla uczniów czy dostępność dmuchańców dla dzieci.Podsumowując okres prawie trzech ostatnich lat, mogę
jednoznacznie stwierdzić, że czas ten zaliczam do udanych. Choć jestem świadoma, że wiele rzeczy jest jeszcze do
zrobienia, wiele do poprawienia, to mam ogromną satysfakcję z każdej, nawet najmniejszej rzeczy, która poprawia
naszą jakość życia.

“LUBIĘ LUDZI,

DLATEGO OD

POCZĄTKU MOJEJ

AKTYWNOŚCI

JAKO RADNEJ

NAJWAŻNIEJSZY

BYŁ KONTAKT Z

MIESZKAŃCAMI..’’

Agnieszka Domańska
Członek Komisji ds. Budżetu,  
Inwestycji i Rolnictwa oraz

Zastępca Przewodniczącego
Komisji Rewizyjnej.



Katarzyna Klimek
Członek Komisji ds. Budżetu,  
Inwestycji i Rolnictwa oraz  

Komisji Rewizyjnej.

Radną jestem od kilku miesięcy. Dołączyłam do grona Radnych latem 2023 r.. Objęłam mandat w wyborach
uzupełniających po przedwczesnej śmierci Radnego Pana Stanisława Jędrzejewskiego. Za obdarzone zaufanie
jeszcze raz dziękuję mieszkańcom Zdziara Wielkiego, Przedborza, Grabiny, Goszczyna, Dłużniewa i Krza.
. Pełnienie funkcji Radnej to kontynuacja i nowe możliwości rozwinięcia dotychczasowej działalności
społecznej. Od 2019 roku jestem sołtysem wsi Zdziar Wielki. Za cel mojego sołtysowania postawiłam sobie
aktywizację społeczną, dlatego zainicjowałam powołanie do życia Koła Gospodyń Wiejskich w Zdziarze Wielkim.
To pierwsze Koło z Gminy Staroźreby, które zarejestrowało się w ARiMR i zapoczątkowało ten trwający do dziś
trend powstawania nowych Kół na terenie Gminy. W Kole Gospodyń pełnię rolę Przewodniczącej. Przy dużym
wsparciu członkiń naszego koła, staramy się wprowadzać nowe elementy działalności i aktywnie angażować się
społecznie m.in. uczestnicząc w wydarzeniach lokalnych, kulturalnych oraz charytatywnych na terenie naszej
Gminy.W Radzie Gminy jestem członkiem Komisji Rewizyjnej oraz Komisji ds. Budżetu, Inwestycji i Rolnictwa,
miałam więc przyjemność obserwacji pracy obecnych radnych oraz to, z jakim zaangażowaniem i determinacją
angażują się na rzecz Gminy Staroźreby, zwłaszcza w pracy nad budżetem Gminy na rok 2024. To będzie dobry
rok dla naszego okręgu. W najbliższym czasie rozpoczynamy uporządkowanie "sołtysówki" w Zdziarze Wielkim,
którą chcemy również zagospodarować tak, aby mogli korzystać z tego miejsca mieszkańcy. Zaplanowana jest
poprawa stanu dróg w m. Goszczyno i Dłużniewo. Rok 2024 to także termin rozpoczęcia prace projektowych
dla przebudowy drogi Staroźreby Kolonia – Zdziar Wielki oraz prac projektowych dla przebudowy drogi Zdziar
Wielki – Begno – Rogowo. Środki finansowe z budżetu Gminy pomogą także w wyremontowaniu świetlicy w
Przedborzu oraz uporządkowaniu i zagospodarowaniu terenu wokół niej. 
Dużym sukcesem mijającej kadencji (choć decyzje zapadły dużo, dużo wcześniej – zanim zostałam Radną) jest
wyremontowany prawie 2 km odcinek drogi Zdziar Wielki – Begno oraz 600 metrowy bitumicznie utwardzony
odcinek drogi w m. Kierz.
Kadencja obecnego samorządu kończy się. Codziennie wszyscy przechodzimy, przejeżdżamy albo korzystamy
ze zbudowanej infrastruktury w naszych wsiach, widzimy wpływ funduszu sołeckiego i pochodzących z niego
środków ulokowanych w oświetleniu drogowym, w zakupie kruszywa drogowego itp. Widzimy, jak zmienia się
nasza okolica. Pomimo trudności finansowych dostrzegam równomierny rozwój całej Gminy, również tych
naszych małych wsi. To budujące, że jako Radna jestem częścią tego zespołu samorządowców. Dziękuję.
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